
s  
Norrmalms stadsdelsnämnd 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
   
                                                           Blad  
Sammanträdesdatum 
2006-08-24  
 

 

Justerarnas signatur 

2

2

 
 
§ 1 
Frågor och synpunkter från allmänheten  
 
Bo Andersson, som inkommit med ett medborgarförslag om att ordna en gångväg runt 
Kastellholmen, redogjorde närmare för sitt förslag.  
 
Lars Wennberg, som inkommit med ett medborgarförslag om att placera ut fler pappers- 
korgar utanför fastigheten Upplandsgatan 28 till 32, redogjorde närmare för sitt förslag.  
 
 
Tema: Norra länken – en lägesbeskrivning 
 
Lars Lilja och Lars Bjerin från Vägverket informerade om projektet Norra Länken och det 
planerade arbetet kring Norrtull respektive Bellevue. Norra Länken omfattar en vägsträcka  
på totalt ca fem kilometer och sträcker sig från Norrtull till Värtahamnen. Trafiken kommer 
huvudsakligen att gå i tunnlar med anslutning till både Essingeleden och Roslagsvägen.   
 
För närvarande pågår bl.a. rivningsarbeten på Norra Stationsområdet och en del förberedande 
arbeten i Eugeniatunneln. De gamla tullhusen vid Norrtull kommer att bevaras och en mera 
välkomnande entré till Stockholm kommer att iordningställas. Själva tunnelarbetet kommer 
att påbörjas hösten 2007 och den totala byggtiden, inkl. installationer i tunnlarna, beräknas  
till ca åtta år. Vad gäller området kring Bellevue krävs tekniskt avancerade lösningar eftersom 
området är en del av Nationalstadsparken.  
 
Under de första två åren kommer bil- och busstrafiken i området kring Norrtull och Bellevue 
inte att påverkas i någon större utsträckning men därefter måste flera trafikomläggningar 
göras.  
 
Vägverket kommer att anordna informationsmöten för allmänheten varje månad för att 
informera om det pågående och planerade arbetet kring Norra Länken. I samband med dessa 
möten kommer man även att publicera ett nyhetsblad. Allmänheten har också möjlighet att  
via e-post eller SMS få information om förestående sprängningsarbeten.  
 
Aktuell information om projektet Norra Länken kommer hela tiden att finns tillgänglig på 
Vägverkets hemsida www.vagverket.se/norralanken 
 
 
  _________________________  
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§ 2 
Val av justerare samt anmälan av protokollsjustering  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) valdes att jämte ordföranden Jan Valeskog (s) justera 
dagens protokoll. Justeringen äger rum den 31 augusti 2006.  
 
Anmäldes att protokoll från sammanträdet den 21 juni 2006 justerats den 27 juni. 
 
 
  ____________________________  
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§ 3 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 
 
Ordföranden Jan Valeskog (s) anmälde en skrivelse angående simundervisning i Norrmalms 
skolor.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) anmälde en skrivelse angående matsituationen vid 
Norrmalms äldreboenden och skolor samt inom hemtjänsten.  
 
 
  __________________________  
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§ 4  
Anmälan av inkomna medborgarförslag  
Diarienummer 013-654/2006  
 
Ett förslag om att placera ut papperskorgar vid Upplandsgatan 28 till 32 anmäldes.  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för beredning.   
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för beredning.   
 
 
  ___________________________ 
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§ 5 
Anmälan av inkomna medborgarförslag 
Diarienummer 013-635/2006  
 
Ett förslag om att bredda trottoaren och plantera träd utanför Oxtorgsgatan 1 till 9 anmäldes.  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till trafikkontoret.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
trafikkontoret.  
 
  
  __________________________  
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§ 6 
Ett förslag om att rusta upp lekplatsen i Tegnérlunden anmäldes. 
Diarienummer 013-585/2006 
 
Ett förslag om att rusta upp lekplatsen i Tegnérlunden anmäldes.  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för besvarande.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för besvarande.  
 
 
  ____________________________  
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§ 7  
Anmälan av inkomna medborgarförslag  
Diarienummer 103-581/2006  
 
Ett förslag om att ordna en gångväg runt Kastellholmen anmäldes.  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för beredning.   
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för beredning.   
 
 
  ___________________________  
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§ 8 
Säkrare cykelregler i korsningen Odengatan / Sveavägen – svar på medborgarförslag  
Diarienummer 013-520/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 
 
2. Tjänsteutlåtandet överlämnas till trafiknämnden  

 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 19 juli 2006.  
 
Martin Lindgren har inkommit med ett medborgarförslag där han föreslår att cyklar ska få 
följa bussarnas ”rödljus” i korsningen Odengatan / Sveavägen, åtminstone vid överfarten 
längs Odengatan från backen uppifrån Odenplan över Sveavägen österut 
 
Förvaltningen har inte de kunskaper i trafiksäkerhet som behövs för att avgöra om just det 
förslag som Martin Lindgren lämnat in är den bästa lösningen för denna korsning, eller om 
det ens är genomförbart. Förvaltningen anser emellertid att det är mycket positivt att staden 
uppmärksammas på vilka trafikplatser som upplevs problematiska av trafikanterna och 
föreslår därför att tjänsteutlåtandet överlämnas till trafiknämnden.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
  ___________________________  
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§ 9  
Totalförbud mot alkoholförtäring i parken vid Jarlaplan samt i Ellen Keys park – svar 
på medborgarförslag  
Diarienummer 013-492/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.   
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 augusti 2006.  
 
Bostadsrättsföreningen Muraren 10 har genom Anders Lundell lämnat ett medborgarförslag 
där föreningen föreslår ett totalförbud mot alkoholförtäring i parken vid Jarlaplan samt i Ellen 
Keys park. Bostadsrättsföreningen upplever att parkerna har blivit tillhåll för missbrukare 
vilket har medfört otrivsel i form av bråk, drogmissbruk m.m. 
 
Förvaltningen är medveten om att det framför allt är personer som missbrukar alkohol som 
använder parkerna. Förvaltningen vill dock invänta stadsdelsnämndens och stadslednings-
kontorets utvärdering av nuvarande förbud innan ett eventuellt förslag om att utvidga området 
för alkoholförtäringsförbud läggs fram. Stadsledningskontorets utvärdering ska genomföras 
2007.  
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________  
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§ 10  
Demokratiportal på Norrmalm – svar på skrivelse från ordföranden Jan Valeskog (s) 
och ledamoten Carolina Gomez-Lagerlöf (s) 
Diarienummer 004-575/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 10 augusti 
2006.  
 
Ordföranden Jan Valeskog och ledamoten Carolina Gomez-Lagerlöf båda (s) har inkommit 
med en skrivelse till stadsdelsnämnden där de föreslår att förvaltningen ska utreda hur en 
Norrmalmsportal skulle se ut, göra en tidplan för införande av en sådan och undersöka 
möjligheterna till finansiering av portalen. 
 
Förvaltningen föreslår att en eventuell portal i ett första steg ger medborgarna möjlighet att 
debattera med och ställa frågor till politikerna och framföra synpunkter på remisser. Från 
beslut till färdigställande av portalen tar det ca två månader och kostnaden blir initialt ca 
75 000 kronor. Förvaltningen anser att ett beslut om en Norrmalmsportal bör tas i samband 
med verksamhetsplan och budget för år 2007. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________ 
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§ 11  
Stadsmiljön kring Regeringsgatan med omnejd – svar på skrivelse från vice 
ordföranden Inge-Britt Lundin (fp)  
Diarienummer 306-497/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
2. Tjänsteutlåtandet överlämnas till trafiknämnden.   

 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) anmälde ett särskilt uttalande från folkpartiet, 
ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och ledamoten Anders Broberg (kd).  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 20 juli 2006.  
 
Vice ordförande Inge-Britt Lundin (fp) har inkommit med en skrivelse om att stadsmiljön 
kring Malmskillnadsgatan och Johannes brandstation upplevs som smutsig och skräpig, samt 
att boende vid Regeringsgatan anser att det borde kunna gå att göra gågata av åtminstone 
delar av gatan.   
 
Förvaltningen menar att många felparkerade bilar i området gör det svårt att ta sig fram med 
städmaskinerna, samt att renhållningen vid byggetableringar ofta är bristfällig. Vad gäller 
frågan om gågata på Regeringsgatan så är förvaltningen generellt positiv till fler gågator i 
Stockholm och betonar att det är önskvärt att skapa ett sammanhållet stråk av gågator i 
innerstaden.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Särskilt uttalande  
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl.  
(m) och ledamoten Anders Broberg (kd) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

Det är bra att förvaltningen samarbetar med trafiknämndens förvaltning när  
det gäller insatser i detta område. Det är ju ett av de mest centrala områdena  
i Stockholm, som frekventeras av många människor både dag-, kvälls- och 
nattetid, och därför blir området också mycket mer nedskräpat och förstört än 
andra områden. Då är det rimligt att särskilda insatser görs. 
 
     Forts.  
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Forts. § 11 

 
Särskilda insatser kunde t.ex. vara att parkeringsvakterna prioriterar 
bevakningen, att mer resurser avsätts för kontroll av byggetableringar och  
mer städning. 

   
 
  ________________________
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§ 12 
Lyft fram böcker och bibliotek – svar på skrivelse från ordföranden Jan Valeskog (s), 
ledamoten Hans Enroth (v) och ersättaren Håkan Olander (s) 
Diarienummer 009-577/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 10 augusti 
2006.  
 
Ordföranden Jan Valeskog (s), ledamoten Hans Enroth (v) och ersättaren Håkan Olander (s) 
har inkommit med en skrivelse där de föreslår en satsning på biblioteksverksamheten för 
stadsdelens barn och ungdomar. Åtgärder som föreslås är att skolbiblioteken rustas upp och 
att utbudet breddas, samt att särskilda resurser avsätts för att stimulera den läsfrämjande 
verksamheten. Även förskolornas behov av pedagogiska hjälpmedel för språkanvändning och 
språkförståelse bör tillgodoses.  
 
Inom stadsdelsförvaltningen pågår och planeras flera av de satsningar som föreslås. 
Förvaltningen föreslår att den kartläggning av biblioteken som har påbörjats av Norrmalms 
biblioteksråd får avslutas och utvärderas innan vidare beslut om utbud och resurstilldelning 
fattas.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ________________________  
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§ 13  
Översyn av stadens administration – svar på remiss från kommunstyrelsen  
Diarienummer 012-416/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Som svar på remiss från kommunstyrelsen om översyn av stadens 

administration överlämnas stadsdelsförvaltningens svar utan eget 
ställningstagande. 

  
Ledamoten Hans Enroth (v) anmälde ett särskilt uttalande.   
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 14  augusti 
2006.  
 
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från stadens samtliga nämnder och styrelser med 
anledning av den översyn som genomförts vad gäller stadens administration. Översynen visar 
att man genom samordning av vissa administrativa funktioner kan uppnå stordriftsfördelar 
och därmed också höja kvaliteten i verksamheten. Bl.a. föreslås att man inrättar en för staden 
gemensam växelfunktion och löneadministration samt att stora delar av det infrastrukturella 
IT-stödet överförs till en gemensam servicefunktion. Vad gäller lokaladministration föreslås 
att man centralt inrättar en konsultgrupp för att förstärka kompetensen inom området. 
Motsvarande föreslås även i fråga om upphandling.  
 
Förvaltningen är i allt väsentligt positiv till de förslag som presenterats. Utöver de frågor som 
föreslås utredas närmare tycker förvaltningen att det är angeläget att utreda möjligheten att, i 
anslutning till växeln, bygga upp ett för staden gemensamt kontaktcenter dit medborgarna kan 
vända sig i frågor av mera allmän karaktär och där det finns personal med goda kunskaper om 
de olika verksamhetsområden staden svarar för. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) lade fram ett förslag till beslut från socialdemokraterna, 
ledamoten Hans Enroth (v) och tjänstgörande ersättaren Yildiz Kafkas (mp) och föreslog att 
stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.  
 
Särskilt uttalande  
Ledamoten Hans Enroth (v) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

Vissa av stadens förvaltningar har man tidigare försökt centralisera. Därvidlag 
befarade man att de eventuella ekonomiska vinsterna av en centralisering av  
växelfunktionerna med trolig förläggning långt från stockholmsområdet inte  
 

      Forts. 
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Forts. § 13  

 
skulle uppväga de negativa konsekvenserna av bristande lokalkännedom.  
Detta innebär nämligen försämringar för både personal och allmänhet/brukare 
av stadens tjänster. Dessa farhågor kvarstår fortfarande. 

 
Vad gäller löneadministrationen är det tänkt att effektiviseringar skall ske 
genom att övriga anställda själva – LISA självservice - skall sköta en stor del  
av arbetsuppgifterna, vilket naturligtvis medför att tjänstemännens tid för 
allmänheten/brukarna ytterligare minskas.  

 
 
  __________________________  
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§ 14 
Stoppa kränkningarna i skolan – svar på remiss från kommunstyrelsen  
Diarienummer 403-411/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) 
och ledamoten Anders Broberg (kd) reserverade sig mot beslutet.  
 
Ordföranden Jan Valeskog (s) anmälde ett särskilt uttalande från socialdemokraterna, 
ledamoten Hans Enroth (v) och tjänstgörande ersättaren Yildiz Kafkas (mp).  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 9 augusti 2006. 
 
Lotta Edholm (fp) har i en motion föreslagit att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att ta fram 
en plan mot kränkande behandling i skolan där det också ska framgå vilka sanktionsmöjligheter 
lärare och skolledare har för att komma tillrätta med elever som kränker sina klasskamrater.   
 
Nyligen trädde en lagstiftning i kraft som innebär en skärpning av de krav som redan tidigare 
ställts på skolorna i dessa avseenden. Även frågan om sanktionsmöjligheter är lagreglerad och 
enligt förvaltningens uppfattning är skolledare och lärare väl medvetna om vilka regler som 
gäller. Förvaltningen ställer sig däremot inte bakom förslaget att kommunstyrelsen ska få i 
uppdrag att ta fram en plan mot kränkande behandling.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) lade fram ett förslag till beslut från folkpartiet, 
ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och ledamoten Anders Broberg (kd) och föreslog 
att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.   
 
Beslutsgång  
Ordföranden Jan Valeskog (s) ställde förslagen mot varandra. Nämnden beslutade utan 
omröstning i enlighet med ordförandens förslag.   
 
Reservation  
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) 
och ledamoten Anders Broberg (kd) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att bifalla 
skrivelsen.  
      Forts.  
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Forts. § 14 
 
Särskilt uttalande  
Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (s), ledamoten Hans Enroth (v) och tjänstgörande 
ersättaren Yildiz Kafkas (mp) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

Förekomsten av kränkningar i skolan är oacceptabelt oavsett om det är mellan 
barn eller mellan barn och vuxna. Skolledningar och lärare har ett ansvar för att 
detta inte förekommer och måste ha kompetens och förmåga att omgående ta tag 
i sådana problem med elever, föräldrar och i förekommande fall med sociala 
myndigheter. 
 
Däremot är det allvarligt att ett politiskt parti framför mängder av kränkande 
förslag mot barn och unga som innebär stora steg mot en militärskola där 
respekten för de unga successivt tas bort. Förslag från folkpartiet där barn skall 
få flera olika ordningsbetyg är exempel på detta. Eleverna föreslås få gå om upp 
till två år i samma klass som en slags bestraffning, istället för extra stöd under 
skoltiden.  Detta samtidigt som Folkpartiet föreslår att elever som vill skall 
kunna börja ett år tidigare vilket innebär att det kan skilja upp till tre år i ålder på 
eleverna i en och samma skolklass. Sådana klasser med upp till tre års skillnad 
mellan eleverna i samma klass skulle få stora problem att fungera. 
 
Barn skall enligt folkpartiet inte ha något inflytande i sina skolor. Det skall 
enligt folkpartiet endast vuxna ha. Mobbande barn skall inte främst tas om hand 
av välutbildade vuxna på området utan kastas ur skolan snarast möjligt. Även 
detta kan i praktiken ses som en bestraffning.  
 
Skolk skall skrivas in i slutbetyget vilket innebär att ett barn som av olika skäl 
har problem korta tider under skoltiden kommer att förföljas en stor del av livet 
med denna stämpel i betyget. Några timmars skolk kan bli avgörande om 
vederbörande får t.ex. ett sommarjobb eller inte. Mobiltelefoner skall beslagtas. 
Mängden läxor skall i fortsättningen bestämmas av politiker. Den militära 
disciplinen är idealet bland dagens tongivande Folkpartister på skolområdet. 
Motionen andas samma kränkande synsätt på barn och unga som stora delar av 
Folkpartiets övriga skolpolitik. 
 

 
  _________________________  



s  
Norrmalms stadsdelsnämnd 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
   
                                                           Blad  
Sammanträdesdatum 
2006-08-24  
 

 

Justerarnas signatur 

19

19

 
 
§ 15 
Teckenspråk och teckenspråkiga – översyn av teckenspråkets ställning – svar på remiss 
från kommunstyrelsen 
Diarienummer 505-664/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 16 augusti 
2006.  
 
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från Norrmalms stadsdelsnämnd med anledning av den 
statliga utredningen ”Översyn av teckenspråkets ställning”. Uppdraget för utredningen har 
varit att göra en översyn av rätten till och möjligheterna för teckenspråkiga att använda sitt 
språk i olika sammanhang. Utredningen föreslår en rad återgärder för att förbättra och 
förstärka teckenspråkets ställning och nämner fem områden som är särskilt intressanta att 
forska kring.  
 
Förvaltningen är positiv till utredningens förslag i sin helhet. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
  
  ____________________________  
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§ 16  
Ansökan från Stiftelsen Docendo Discimus om etablering av förskoleklass och 
grundskola på Luntmakargatan 101- svar på remiss från utbildningsförvaltningen 
Diarienummer 403-510/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 Stadsdelsnämnden tillstyrker därigenom ansökan. 
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) anmälde ett särskilt uttalande från folkpartiet, 
ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och ledamoten Anders Broberg (kd).  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 augusti 2006.  
 
Utbildningsförvaltningen har begärt yttrande från Norrmalms stadsdelsnämnd med anledning 
av en ansökan från Stiftelsen Docendo Discimus. Ansökan gäller godkännande av och rätt till 
bidrag för Europaskolan F-5 på Luntmakargatan 101. Stiftelsen driver idag Europaskolan på 
Sandåsgatan på Norrmalm men ska lämna de lokalerna till förmån för Luntmakargatan och 
nya lokaler på Södermalm.  
 
Eftersom skolan redan är etablerad på Norrmalm bedömer förvaltningen att konsekvenserna 
för skolväsendet i stadsdelen blir små. Förvaltningen föreslår därmed att stadsdelsnämnden 
tillstyrker ansökan. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Särskilt uttalande  
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) 
och ledamoten Anders Broberg (kd) lämnade följande särskilda uttalande:  

 
En kommun ska enligt reglerna till Skolverket beskriva vilka konsekvenser en 
etablering av en friskola får för skolväsendet i kommunen/stadsdelen. 
 
Det naturliga svaret på detta borde alltid vara odelat positivt eftersom en 
mångfald av utförare är bra för medborgarna, och höjer kvaliteten i alla skolor. 
Friskolor håller oftast också, enligt alla mätningar, en högre kvalitet än de 
kommunala skolorna. 
 

      Forts.  
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Forts. § 16 

 
Tyvärr väljer förvaltningen att utgå från att konkurrens hotar den egna 
organisationen. Eftersom den ansökande skolan inte verkar utgöra ett alltför 
stort hot, väljer förvaltningen att acceptera etableringen. 
 
Förvaltningen borde istället utgå från elevernas och medborgarnas perspektiv 
och dessutom aktivt försöka få fler friskolor att etablera sig i stadsdelen, samt  
på alla sätt underlätta en ökad mångfald. 
 
 
 ___________________________ 
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§ 17  
Detaljplan för Klara hotell och konferens – svar på remiss från stadsbyggnadskontoret  
Diarienummer 302-621/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 18 juli 2006.  
 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag som möjliggör byggandet av ett 
hotell med drygt 400 rum och en konferensanläggning med plats för cirka 3000 personer på 
f.d. Postterminal Stockholm-Klara. Därtill medger planen ca 33 000 kvm kommersiella 
lokaler.  
 
Förvaltningen är positiv till förslaget och tror att det kommer att förbättra en idag splittrad  
och svårorienterbar miljö. Området kring Klara Sjö upplevs idag som något ödsligt och 
förvaltningen tror att byggnaden kommer att innebära ett lyft för hela området. Ur trygghets-
synpunkt är det bra att en stor del av fasaden kommer att vara inglasad och upplyst. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________  
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§ 18  
Alkoholservering i Pub Anchor – svar på remiss från socialtjänstförvaltningen  
Diarienummer 309-620/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Ansökan om alkoholserveringstillstånd utomhus mellan klockan 12.00 och 
 02.00  tillstyrks. 
 
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 4 augusti 2006.  
 
Pub Anchor ansöker om serveringstillstånd utomhus till mellan klockan 12.00 och 02.00. 
Ansökan avser utökad serveringstid. Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.   
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§ 19 
Alkoholservering i restaurang La Camera – svar på remiss från 
socialtjänstförvaltningen  
Diarienummer 309-666/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Ansökan om alkoholserveringstillstånd inomhus och utomhus mellan klockan 
 11.00 och 05.00 onsdag till lördag tillstyrks. 
 
Ledamoten Hans Enroth (v) reserverade sig mot beslutet.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 9 augusti 2006.  
 
Restaurang La Camera ansöker om alkoholserveringtillstånd inomhus och utomhus mellan 
klockan 11.00 och 05.00 onsdag till lördag. Ansökan avser utökad serveringstid. 
Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Ledamoten Hans Enroth (v) lade fram ett förslag till beslut om föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle besluta i enlighet med detta.  
 
Beslutsgång  
Ordföranden Jan Valeskog (s) ställde förslagen mot varandra. Nämnden beslutade utan 
omröstning i enlighet med ordförandens förslag.   
 
Reservation  
Ledamoten Hans Enroth (v) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att avstyrka 
ansökan.  
 
 
  __________________________  



s  
Norrmalms stadsdelsnämnd 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
   
                                                           Blad  
Sammanträdesdatum 
2006-08-24  
 

 

Justerarnas signatur 

25

25

 
 
§ 20   
Gemensam upphandling gällande städning av lokaler  
Diarienummer 105-597/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Ärendet återremitteras för att arbeta in kriterier i enlighet med beslut i 
kommunstyrelsen om ”anställningsvillkor och arbetsmiljö vid stadens 
upphandlingar”. 
 

2. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:  
 
Sedan hösten 2005 pågår ett försök inom Stockholms stad med att ställa krav 
på anställningsvillkor och arbetsmiljö i upphandlingar, enligt beslut i kommun-
styrelsen den 26 oktober 2005. Syftet med dessa krav på anställningsvillkor 
och arbetsmiljö är att säkerställa en trygg arbetsmiljö och rimliga arbetsvillkor 
för personal i företag som arbetar på uppdrag åt staden. Med anledning av detta 
anser vi att ärendet ska återremitteras så att dessa kriterier kan arbetas in i 
villkoren för upphandlingen.   

 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) 
och ledamoten Anders Broberg (kd) reserverade sig mot beslutet.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 13 juli 2006.  
 
Norrmalms stadsdelsnämnd, övriga innerstadsstadsdelar och Hägersten har behov av att 
upphandla städning av lokaler efter att befintliga avtal upphör att gälla den 31 juli 2007. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att ärendet skulle återremittteras samt lade fram ett 
förslag till beslut från socialdemokraterna, ledamoten Hans Enroth (v) och tjänstgörande 
ersättaren Yildiz Kafkas (mp) och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
detta.   
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) 
och ledamoten Anders Broberg (kd) ansåg att ärendet skulle avgöras idag och föreslog att 
stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Beslutsgång  
Ordföranden Jan Valeskog (s) tog först upp förslaget om återremiss och fann att nämnden 
beslutat att återremittera ärendet. 
      Forts.  
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Forts. § 20     
 
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog därefter att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 
med socialdemokraternas, ledamoten Hans Enroths (v) och tjänstgörande ersättaren Yildiz 
Kafkas (mp) förslag till beslut. Nämnden beslutade utan omröstning i enlighet med 
ordförandens förslag. 
 
Reservation  
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) 
och ledamoten Anders Broberg (kd) reserverade sig mot beslutat och ansåg att stadsdels-
nämnden skulle ha beslutat i enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ___________________________  
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§ 21  
Ekonomisk månadsuppföljning för juli månad 2006 
Diarienummer 103-668/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Anmälan av ekonomisk månadsuppföljning för juli månad 2006 godkänns. 
 
Ordföranden Jan Valeskog (s) anmälde ett särskilt uttalande från socialdemokraterna, 
ledamoten Hans Enroth (v) och tjänstgörande ersättaren Yildiz Kafkas (mp).  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) anmälde ett särskilt uttalande från folkpartiet, 
ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och ledamoten Anders Broberg (kd).   
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 14 augusti 
2006.  
 
Månadsprognosen bygger på ett periodiserat utfall t.o.m. juli 2006. Det beräknade under-
skottet uppgår till totalt 9,7 mnkr. Prognosen visar ett underskott för anslag 1 med 4,2 mnkr 
och ett underskott för anslag 2 med 5,5 mnkr. Underskottet hänför sig framför allt till 
ekonomiskt bistånd, stöd och service till personer med funktionsnedsättning och individ-  
och familjeomsorg för barn och unga. Jämfört med månadsprognosen för maj har prognosen 
totalt försämrats med 0,9 mnkr. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.  
 
Särskilda uttalanden 
Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (s), ledamoten Hans Enroth (v) och tjänstgörande 
ersättaren Yildiz Kafkas (mp) lämnade följande särskilda uttalande.   
 

Det är viktigt att underskottet arbetas bort i största möjliga mån under resterande 
del av året. I nästa tertialrapport kommer förslag på åtgärder för att hantera detta 
underskott. 
 
Det är i sammanhanget viktigt att betona betydelsen av att inte Norrmalm 
förlorar ytterligare resurser under de närmaste åren. En borgerlig budget i 
Stockholm innebär omkring 50 Mkr mindre varje år, vilket särskilt kommer att 
drabba äldreomsorgen och skolan på Norrmalm. Därutöver vill man i ett första 
steg minska den statliga skatten med 50 miljarder för att senare uppnå målet 250 
miljarder kronor i skattesäkning. En skattesänkning på dessa nivåer nationellt  
 

      Forts. 



s  
Norrmalms stadsdelsnämnd 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
   
                                                           Blad  
Sammanträdesdatum 
2006-08-24  
 

 

Justerarnas signatur 

28

28

 
Forts. § 21  

 
och i Stockholm som borgerliga partier har utlovat kommer allvarligt att drabba 
kvaliteten inom utbildning och omsorg i bland annat vår stadsdel.  
 

Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) 
och ledamoten Anders Broberg (kd) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

Det är oroväckande att den sittande majoriteten inget gör för att komma tillrätta 
med de för varje månad ökande budgetunderskotten. Självklart får Norrmalm 
dessa stora brister mycket på grund av den rödgröna majoritetens fördelnings-
politik som drabbar just de mest utsatta personernas behov av insatser. 

 
 
 
  ___________________________  
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§ 22  
Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Protokoll från sammanträde i stadsdelsnämndens pensionärsråd den 21 augusti 2006 
anmäldes. 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.   
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.  
 
 
  ___________________________  
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§ 23  
Beslut fattade enligt delegation  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.   
 
Följande beslut fattade enligt delegation anmäldes:  
 
• Av vik. avdelningschefen Bo Höglund tillstyrkta ansökningar om alkoholserverings-

tillstånd.   
 
• Av ekonomichefen Ann-Charlotte Nilsson fattade beslut om tillstånd att inneha taxi-  

och betalkort.   
 
• Av tjänstemän fattade beslut om ersättningar till följd av skadegörelse i tjänsten.  
 
• Av stadsdelsdirektören Ylva Tengblad fattade beslut om tillåtelse för anställd att delta i 

utbildning vid London Education Center.  
 
• Av stadsdelsdirektören Ylva Tengblad fattat beslut om tillåtelse för anställda att företa en 

tjänsteresa till Bosnien.   
 
• Av stadsdelsdirektören Ylva Tengblad fattat beslut om att bevilja Föreningen ABF:s 

Öppna Teater projektbidrag på 40 000 kronor. Diarienummer 008-517/2006.  
 
• Av stadsdelsdirektören Ylva Tengblad fattat beslut om att bevilja samt Teater Accént 

projektbidrag på 40 000 kronor. Diarienummer 008-437/2006.  
 
• Av stadsdelsdirektören Ylva Tengblad fattat beslut om att avslå ansökan från 

Konstnärsduon FA+ om projektbidrag på 55 000 kronor. Diarienummer 008-588/2006.  
 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.   
 
 
  ___________________________  
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§ 24  
Inkomna handlingar  
 
Följande inkomna / upprättade handlingar anmäldes:  
 
1. Beslut från Länsstyrelsen i Stockholms län med anledning av tillsyn särskilt boende – 

Frösundagårdens äldreboende. Diarienummer 504-631/2006.    
 
2. Beslut från Länsstyrelsen i Stockholms län angående statsbidrag för förebyggande 

insatser. Diarienummer 503-211/2006.  
 
3. Beslut från Länsstyrelsen i Stockholms län angående utvecklingsmedel för tidiga insatser. 

Diarienummer 503-528/2006.  
 
4. Inspektionsmeddelande från Arbetsmiljöverket med anledning av inspektion på förskolan 

Sagolandet samt på förskolan Mattisgården samt stadsdelsförvaltningens svar till 
Arbetsmiljöverket. Diarienummer 205-434/2006 resp. 205-436/2006.  

 
5. Tillsynsbrev från Arbetsmiljöverket med anledning av tillsynskampanj – förskolor vecka 

17/2006. Diarienummer 205-564/2006.  
 
6. Protokoll från biblioteksrådets sammanträde den 13 juni 2006.   
 
7. Stadsdelsförvaltningens rapport med anledning av tillsyn av enskild verksamhet – Björka 

öppenbehandling/ Skyddsvärnet. Diarienummer  
502-562/2006.  

 
8. Stadsdelsförvaltningens rapport med anledning av tillsyn av enskild verksamhet – 

Informatörerna / Stockholm Omsorg AB. Diarienummer 599-586/2006.  
 
9. Stadsdelsförvaltningens rapport med anledning av tillsyn av enskild verksamhet – Step 

One/ Step One Rehab AB. Diarienummer 599-607/2006.  
 
10. Stadsdelsförvaltningens ansökan om medel från Kompetensfonden för att genomföra en 

förstudie till projektet MOST (Bro) samt Kompetensfondens beslut. Diarienummer 505-
480/2006. 

 
11. Svar på medborgarförslag angående Observatorielundens damm. Diarienummer 013-

485/2006.  
 
12. Svar på medborgarförslag angående dagstädning av gatorna i Birkastan. Diarienummer 

013-549/2006.  
      Forts.  
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Forts. § 24  
 
13. Svar på medborgarförslag angående att bygga en opera vid Norrtull. Diarienummer 013- 
      541/2006.  
 
14. Svar på medborgarförslag angående ljusskylt för att informera om städdagar. 

Diarienummer 013-474/2006.  
 
15. Svar på medborgarförslag angående återvinningsstation på Karlbergsvägen 

/Norrbackagatan. Diarienummer 013-547/2006.  
 
16. Trafikkontorets svar med anledning av ett medborgarförslag om hastighetsdämpande 

åtgärder på Vanadisvägen. Diarienummer 013-440/2006.  
 
17. Trafikkontorets svar med anledning av ett medborgarförslag angående väggupp på 

Vikingagatan. Diarienummer 013-432/2006.  
 
18. Synpunkter till stadsbyggnadskontoret från företagare på Klarabergsgatan med anledning 

av planerna på placeringen av Citybanans station City. Diarienummer 301-616/2006.  
 
19. Skrivelse från med.dr. Elisabeth Lindström m.fl. angående logopedresurs inom 

äldreomsorgen. Diarienummer 504-669/2006.  
 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.  
 
 
  ___________________________  
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§ 25  
Övriga frågor  
 

• Ordföranden Jan Valeskog (s) anmälde en skrivelse angående simundervisning i 
Norrmalms skolor. Diarienummer 403-693/2006. 

 
Stadsdelsnämndens beslut  
 Skrivelsen överlämnas till stadsdelsförvaltningen för beredning.  
   
 

• Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) anmälde en skrivelse angående mat-
situationen vid Norrmalms äldreboenden och skolor samt inom hemtjänsten. 
Diarienummer 099-692/2006.  

 
Stadsdelsnämndens beslut  
 Skrivelsen överlämnas till stadsdelsförvaltningen för beredning.  
   
 

• Ledamoten Sebastian Cederschiöld (m) tog upp frågan om att lägga ut politiska 
pamfletter i sammanträdeslokalen. Han ansåg detta olämpligt och hänvisade till en 
överenskommelse som träffats centralt partierna emellan. Ordföranden Jan Valeskog 
(s) delade Sebastian Cederschiölds (m) uppfattning att partipolitiskt material inte ska 
förekomma i sammanträdeslokalen.    

 
 
  _____________________________  


